
Referat af Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

13. januar 2025 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Kristian Brunnenberger 

Andersen, Per Randrup, Mike Taagehøj, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Jonas Fisker, Brit Brunnstrøm Jensen, 

Bettina Bay Nielsen, Villads R. Lunn, Gorm M. Christensen  

Afbud: Jesper Nygaard 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Dorien van Veelen 

Dagsorden: 

1 Formalia (5 min)    

 

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt 

 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 28.11.2024 

Referat blev godkendt. Reglerne for snekastning blev kort berørt med 

 bestyrelsens accept. 

 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Højtbegavede børn (Oplæg og drøftelse) (40 min) 

 

Gæster: Lærer Mette Jørgensen og afdelingsleder Stina Weimann deltog under 

dette punkt. De præsenterede de forskellige børnetyper, der kan være 

højtbegavede, samt de forser og udfordringer de kan have. 

 

Undervisningsministeriet og Styrelsen for Undervisning og Kvalitet har samlet 

den danske forskning, der handler om effekten af forskellige typer af indsatser. 

Denne forskning indgår i planlægningen af en prøvehandling, som Mette og 

Stina præsenterede. 

Prøvehandlingen bliver på én årgang i forhold til elever med dokumenteret høj 

begavelse for hvem det p.t. er konstateret, at de ikke trives optimalt i deres 

skolehverdag.  

Prøvehandlingen vil tage udgangspunkt i elevernes særinteresser.  

 

Skolebestyrelsen drøfter det videre fokus på højtbegavede børn på næste 

bestyrelsesmøde.  

Ud over dette samler ledelsen viden om de forskellige talenttilbud, der allerede 

findes i Lyngby Taarbæk kommune, så der dannes et overblik til lærerne, så de 

kan inspirere eleverne. 

 

Elever med høj begavelse har ofte glæde af et generelt højt fagligt niveau på 

Virum Skole. 



 

2.2 Afgangsprøverne i 9. klasse (Oplæg og drøftelse) (40 min) 

 

Gæster: Lærerne: Anja Billekop Olsen og Mads Heering Rasmussen 

Ledelsen gennemgik rammerne og kalenderplaceringen for afgangsprøverne i 

9. klasse. 

 

Herefter blev krav og form til den mundtlige prøve i dansk, kulturfagene 

(historie, kristendom og samfundsfag) og til naturfagseksamen gennemgået af 

de to lærere. Der blev vist eksempler på opgivelser til fagene, elevers synopser 

og eksempler på de undersøgelser, som elever skal udføre i naturfag.  

 

Arbejdet med synopserne og undersøgelserne som eleverne skal lave til 

prøverne, påbegyndes i aprilmåned, og derfor får afholdelse af ferier i 

skoletiden i denne periode betydning for de gruppearbejder, eleverne indgår i. 

 

Det er vigtigt, at eleverne får en god oplevelse med at gå til prøverne. Eleverne 

vil gerne gøre sig umage. 

 

 

2.3 Kontaktforældremøde d. 10. april (drøftelse og beslutning) (25 min) 

 

Skolebestyrelsen drøftede muligheden for at finde et emne til det kommende 

kontaktforældremøde, som kunne være interessant for alle forældre på skolen. 

Per Randrup, Bo Torp Henriksen og ledelsen arbejder videre med forslagene og 

fremlægger plan for skolebestyrelsen på først kommende møde. 

 

 

2.4 Smartwatch i skole og sfo (drøftelse og beslutning) (40 min) 

 

Skolebestyrelsen påbegyndte en drøftelse af brugen af smartwatch i skolen og 

fritiden.  

Umiddelbart er udfordringen størst i indskolingen og sfo, da nogle børn 

 modtager opkald eller besked i undervisningen eller i Sfo, hvilket forstyrrer. Det 

opleves også i Sfo, at børn kontakter deres forældre direkte via deres 

smartwatch, fremfor at gå til de voksne, der kan hjælpe med kontakten.  

Det blev dog bemærket, at nogle forældre oplever et behov for, at barnet via 

uret kan holde styr på fritidsaktiviteter i SFO-tid, som fx musikskolen. . 

Skolebestyrelsen vil på kommende møde tage punktet op, og det overvejes om 

det er den samme regel, der skal gælde for smartwatch som ved 

mobiltelefoner. 

 

3   Driftsforhold  

 
3.1  Nyt fra elevrådet 

Elevrådet får i uge 4 oplæg fra Danske Skoleelever. Elevrådet skal også hygge 
med pizza den dag. 



 

3.2  Nyt fra Skolerådet 
Der er møde den 5. februar. 

 
3.3  Henvendelser fra forældre 

Ingen  

 

3.4  Meddelelser 
Folkeskolens kvalitetsprogram er blevet vedtaget i Folketinget og det kommer 

til at medføre en del ændringer. Bl.a. afskaffes prøven i idræt og 
projektopgaven i 9. klasse. Ledelsen informerer nærmere, når der er flere 
konkrete detaljer om ændringerne.   

 
Ud fra udviklingsarbejdet om at skabe bedre frikvarterer for alle, vil der fra uge 

4 være strikke/hæklecafe 4 dage om ugen i Kolle for dem, der er interesseret. 
 Ydermere får 9. klasserne et ekstra område til deres pauser. 
 

3.5  Eventuelt   
Der var fra skolebestyrelsen stor ros til Sfo for en skøn discofest og til Kolle for 

et meget hyggeligt julearrangement. 
De fra skolebestyrelsen der havde mulighed for at være med til juleafslutningen 

i salen, roste både arrangementet og talen fra elevrådsformanden. 
 
Morgensang afholdes i dag for bh. kl. – 4 kl. Der blev udtrykt ønske om, at 

morgensang eventuelt udvides til omfatte flere klassetrin. Dette punkt kommer 
på skolebestyrelsens dagsorden, og elevrepræsentanterne vil også høre 

elevrådet. 
  

3.6  Lukket dagsorden 
  


